

CONSULTATIVE ASSEMBLY  
OF THE  
COUNCIL OF EUROPE

---

1st April 1957

Doc. 630

ANSWER

*of the Committee of Ministers  
to Written Question No. 29*

*Written Question No. 29, by M. Rolin,  
concerning ratification of the European  
Convention on Establishment*

*Question (14th February 1957) :*

M. ROLIN

asked the Committee of Ministers whether they were aware that no Member State had yet ratified the Convention on Establishment signed in Paris on 13th December 1955 and whether they would give information as to what stage had been reached in the ratification procedure in each signatory State, more especially in view of the fact that in a Resolution adopted by the Committee of Ministers at their 8th Session (May 1951) Member Governments undertook, as a general rule, to start the ratification procedure in their country within one year of a Convention being signed.

*Answer (21st March 1957) :*

It is not yet possible to state the exact position as regards ratification procedure in each of the countries which signed the European Convention on Establishment at Paris on 13th December 1955.

Nevertheless, information received by the Committee of Ministers indicates that ratification procedure is already in progress in most of the Member States.

B. 4 (1957)

ASSEMBLÉE CONSULTATIVE  
DU  
CONSEIL DE L'EUROPE

---

1<sup>er</sup> avril 1957

Doc. 630

RÉPONSE

*du Comité des Ministres  
à la question écrite n° 29*

*Question écrite n° 29 de M. Rolin  
relative à la ratification de la Convention  
européenne d'Établissement*

*Question (14 février 1957) :*

M. ROLIN

demande au Comité des Ministres s'il est conscient du fait qu'aucun État membre n'a encore ratifié la Convention d'Établissement signée le 13 décembre 1955 à Paris, et s'il est disposé à fournir des renseignements sur l'état de la procédure de ratification dans chacun des pays signataires, compte tenu notamment de l'engagement pris par les gouvernements membres, aux termes d'une résolution adoptée par le Comité des Ministres au cours de sa huitième Session (mai 1951), d'entamer en règle générale la procédure de ratification dans leur pays dans l'année qui suit la signature d'une convention.

*Réponse (21 mars 1957) :*

Il n'est pas possible d'indiquer, à ce jour, l'état exact de la procédure de ratification dans chacun des pays signataires de la Convention d'Établissement signée à Paris le 13 décembre 1955.

Toutefois, il ressort des renseignements recueillis par le Comité des Ministres que la procédure de la ratification a déjà été entamée dans la plupart des États membres.